
7.7 Proposició del Grup Municipal d’ERC sobre la llicència esportiva 
espanyola única. 

 
El secretari presenta la proposició del Grup Municipal d’ERC, de 17 de novembre de 
2014, que es transcriu a continuació: 
 
“En el BOE núm. 226, del passat 17 de setembre, es va publicar la Llei 15/2014 de 
Racionalització del Sector Públic i altres mesures de reforma administrativa per la qual 
es modifica, en el seu article 23, l’apartat 4 de la Llei 10/1990 del “Deporte”, de 15 
d’octubre, i introdueix legalment la llicència esportiva única. 
 
Aquesta modificació legislativa és contrària a la legislació catalana que regula la 
llicència esportiva, específicament l’art. 149 i ss. del Decret 58/2010 de 4 de maig, 
modificat pel Decret 55/2012,  de les entitats esportives de Catalunya. 
 
Per aquest motiu Esquerra Republicana en el passat debat de política general va 
proposar al Parlament de Catalunya instar el Govern a plantejar un recurs 
d’inconstitucionalitat contra la nova legislació espanyola pel fet d’envair la competència 
exclusiva de la Generalitat en matèria d’esports. 
 
Cal que el món de l’esport català consideri també la necessitat de demanar al Govern 
que presenti aquest recurs d’inconstitucionalitat de l’article 23 de la Llei 15/2014, així 
com la seva suspensió cautelar, pel fet d’envair la competència exclusiva en matèria 
d’esports establerta a l’article 134.1.d) de l’Estatut. L’aplicació de la llicència única 
comporta una modificació del sistema de llicències esportives que regeix en cada 
comunitat autònoma i esdevé una pèrdua de llibertat i autonomia de les federacions 
autonòmiques i un augment de poder de les espanyoles. 
 
El sistema espanyol de la llicència única té com objectiu una millora d’ingressos de les 
federacions espanyoles a càrrec dels esportistes, clubs i federacions autonòmiques 
que hauran de fer-se càrrec de les mateixes. En aquest sentit, la implantació d’aquesta 
llicència única suposarà un augment de preu de les llicències i desmotivarà les 
federacions autonòmiques a tenir un calendari competitiu solvent, en perjudici dels 
seus propis clubs i esportistes, que podrà ser compartit –sense més- per esportistes i 
clubs d’altres autonomies. 
 
La llicència única aprovada no serà pràcticament d’aplicació fins que es desenvolupi 
reglamentàriament, tot i que la mateixa llei preveu la seva entrada en vigor pel ú de 
juny de 2015. Però ja des d’ara cal preveure des del món de l’esport català una 
resposta eficaç, i a tots els nivells, contra aquest invasió competencial que laminarà 
l’economia i trencarà el precari equilibri existent entre les federacions catalanes i les 
espanyoles. 
 
Certament, la única resposta global a aquest procés de recentralització de l’Estat 
espanyol i el menysteniment progressiu de l’esport català és la consolidació del Procés 
Sobiranista de Catalunya i l’assoliment de la plena independència del país com a 
condició per a poder dotar-nos d’un sistema esportiu que respongui a les necessitats 
de l’esport català. 
 
Mentrestant es desenvolupa aquest procés caldrà que el mateix món de l’esport català 
estudiï les estratègies legals, associatives i esportives a fi de fer front a aquest procés 
recentralitzador de l’Estat i d’introduir els mecanismes que ens permetin, des de la 



màxima unitat de projecte i d’acció, mantenir i millorar el nostre sistema esportiu i 
competitiu. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana proposa l’adopció 
dels següents acords: 

PRIMER. Expressar el rebuig al sistema de la llicència esportiva única, aprovat per 
l’Estat espanyol, en tant que comportarà que els nostres esportistes, clubs i 
federacions veuran afeblida la seva autonomia, perjudicada la seva economia i 
disminuïda la seva capacitat per a gestionar l’esport català.   

SEGON. Instar el Govern de la Generalitat a presentar un recurs d’inconstitucionalitat 
a l’article 23 de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector 
Públic i altres mesures de reforma administrativa, així com la seva suspensió cautelar, 
pel fet d’envair la competència exclusiva de la Generalitat en matèria d’esports. 

TERCER. Fer una crida al teixit esportiu català a dur a terme, amb la màxima unitat 
d’acció, les estratègies legals, associatives i esportives a portar a terme amb la finalitat 
d’aturar el procés recentralitzador en l’àmbit esportiu que pretén l’Estat amb la llicència 
esportiva espanyola única. 

QUART. Notificar aquests acords a la Secretaria General de l’Esport de la Generalitat 
de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Unió de 
Federacions Esportives de Catalunya i a les entitats esportives locals.” 

 
La senyora Mireia Estefanell del Grup Municipal d’ERC, diu que la proposició que 
es porta a l’aprovació del Ple fa referència a l’aplicació de la Llei de racionalització del 
sector públic que modifica la Llei del Deporte, establint legalment la llicència esportiva 
única. 
 
Manifesta que novament ens trobem davant d’una vulneració de competències 
contrària a la Legislació catalana que regula la Llicència esportiva, específicament  a 
l’article 149 i següents del Decret 58/2010 de 4 de maig, modificat pel Decret 55/2012,  
de les entitats esportives de Catalunya. 
 
Més allà de l’afany recentralitzador a què ens té acostumat el Gobierno de España, 
l’objectiu que persegueix aquesta modificació és aconseguir una millora d’ingressos 
per a les federacions espanyoles, provocant un augment de preu en les llicències, en 
depriments de les federacions autonòmiques. Limitant la llibertat i l’autonomia, tot i que 
en molts casos les federacions catalanes han estat pioneres i són més antigues que 
les espanyoles.   
 
En relació als acords de la proposició, diu que proposen rebutjar el sistema de la 
llicència esportiva única, instar el govern de la Generalitat a presentar el recurs 
d’inconstitucionalitat, i fer una crida a tot el teixit esportiu català a fer un front comú 
amb la finalitat d’aturar aquest procés recentralitzador. 
 
Demana el vot favorable a la proposició. 
 
 
El senyor Jordi Serracanta, regidor delegat de Medi Ambient i Sostenibilitat, 
manifesta que la llicència esportiva única va en contra de les competències de l’Estatut 
de Catalunya i en contra del dret associatiu dels esportistes catalans, ja que els obliga 
a subscriure una llicència espanyola, en lloc de la catalana. 



 
Anul·la les competències disciplinàries de les federacions autonòmiques, priva a les 
federacions esportives d’uns ingressos econòmics bàsics per a la supervivència, i 
suposa vincular les federacions estatals amb esportistes que no participen en aquest 
àmbit i no reben cap servei d’aquestes. 
 
El sector esportiu està essent víctima d’unes inspeccions massives segurament a 
petició del Ministre Montoro i tot això, portarà a una situació de risc per a l’esport 
català. 
 
Acaba la intervenció dient que votaran a favor de la proposició i donaran suport a totes 
les federacions esportives i a tots els clubs, per intentar fer un bloc d’oposició a 
aquesta llicència única. 
 
 
En no haver-hi intervencions, l’alcaldessa sotmet a votació la proposició 7.7 del 
GMERC, i el Ple l’aprova per 19 vots afirmatius (10 GMCiU, 4 GMPSC, 3 GMERC i 
2 GMCUP) i 4 vots negatius (2 GMPP, 2 GMPxC) i 1 abstenció (1 GMPP)i, per tant, 
esdevé acord plenari amb el contingut que ha quedat reproduït.  
 
Es fa constar que el senyor Domingo Beltran, del  GMPP, es trobava fora de la 
sala en el moment de la votació. 
 
 


